



Reading is a must for learning French. And that's why, you should try to read different texts. Here you will see a text consisting of introduction, development and conclusion parts, in English and French. This way you will have an idea of how a text was written. That the process of democracy in Turkey and how you will be aware of the historical process. Have a good read!

English Version

Democracy and Turkey

Introduction

Nowadays, democracy is a global concept. Can we say that democracy is the tool of imperialism? Throughout this essay, we will first examine the history of democracy. Also, how this notion became a global notion and affected Turkey. We will talk about a short history of Turkish democracy from this perspective.

First of all, democracy is a product of the French Revolution in 1789. Of course, if you take a look at Greek history, you find the foundations of democracy. But in the modern sense, we see that the French revolution is an important stage. From this date, we see that this notion has become the tool of imperialism since everyone must live like the West and they accept that it is necessary to educate the "barbarians" to save them from poverty. For example, with this motto, Western countries began to colonize "barbarians" such as Afrikans or locals from the new continent. It is said that the United States did the same today because of the oil. For example, we know that there are still American troops in the Middle East.

Development

In the background, the roots of democracy in Turkey are not new. From the 19th century, democratic movements began in the Ottoman Empire. For example, we see that there is an assembly and a constitutional monarchy. This means that democracy is no stranger to Turkish people. The journey of democracy began early in Turkey. Of course, there was a monarchical custom and the transition to democracy was painful for Turkey. With Ataturk's leadership, Turkey has gained true democracy. The history of modern democracy in Turkey was also painful since the historical conditions of that time and internal dynamics.

Conclusion

In conclusion, when we look at history, we see that democracy is a tool of imperialism. With democracy, the eastern countries colonized. Western countries want everyone to live like them. How can we block this understanding? Is it possible to destroy orientalist thought? Because every country has different dynamics and they can choose the type of management themselves.

French Version

Démocratie et Turquie

Introduction

De nos jours, la démocratie est une notion globale. Est-ce qu'on peut dire que la démocratie est l'outil d'impérialisme ? Tout au long de cette essai, tout d'abord on va examiner l'histoire de la démocratie. De plus, comment cette notion a devenu une notion globale et a affecté de la Turquie. On parlera de petite histoire de la démocratie turque dans cette perspective.

Développement

Tout d'abord, la démocratie est un produit de la révolution française en 1789. Bien sûr que si on jette un coup d'œil de l'histoire grecque, on trouve les bases de la démocratie. Mais en modern sens, on voit que la révolution française est une étape importante. À partir de cette date, on voit que cette notion a devenue l'outil d'impérialisme puisque tout le monde doit vivre comme l'ouest et ils acceptent qu'il faille éduquer les « barbarians » pour sauvegarder de la pauvreté. Par exemple, avec cette devise, les pays occidentaux ont commencé à coloniser les « barbarians » comme les Afrikans ou les locaux de nouvel continent. On indique que les Etats Unis ont fait la même chose aujourd'hui à cause du pétrole. Par exemple on sait qu'il existe encore des troupes américaines au moyen orient.

Au second plan, les racines de la démocratie en Turquie n'est pas nouvelle. À partir de 19ème siècle, les mouvements démocratiques ont commencé à l'Empire Ottoman. Par exemple on voit qu'il y a une assemble et une monarchie constitutionnelle. Cela signifie que la démocratie n'est par étranger pour les turcs. Le voyage de la démocratie a commencé tôt en Turquie. Bien sûr qu'on avait une coutume monarchique et la transition de la démocratie était douloureux pour la Turquie. Avec le leadership d'Atatürk, la Turquie a gagné une démocratie vraie. L'histoire de la démocratie moderne en Turquie était aussi douloureuse puisque les conditions historiques de cette époque-là et les dynamiques internes.

Conclusion

En conclusion, lorsqu'on examine de l'histoire, on voit que la démocratie est un outil de l'impérialisme. Avec la démocratie, les pays orientaux ont colonisé. Les pays occidentaux veulent que tout le monde doive vivre comme eux. Comment peut-on bloquer cette compréhension ? Est-ce que possible à détruire la pensée orientaliste ? Parce que tout pays a les différents dynamiques et ils peuvent choisir le type de gestion eux-mêmes.

Note: If you'd like to download this PDF, you can download it from here. Additionally, if you have a question and you want to give information about this text, don't forget to [contact us!](#)